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Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg 

Medlem af Folketinget Sofie Lippert (SF) har den 7. august 2024 stillet 

spørgsmål nr. S 1138, som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. S 1138: 

”Hvordan planlægger regeringen at håndtere den forventede finansie-

ringsmangel på ca. 370 mio. kr. i 2025, som kræves for at opretholde det 

nuværende kvalitetsniveau på tværs af de gymnasiale uddannelser, 

VUC‘erne og erhvervsskolerne?” 

Svar: 

Som det også fremgår af svar på spørgsmål nr. S 1137, blev der med afta-

len om finansloven for 2021, som bl.a. SF var en del af, afsat i alt 300 

mio. kr. (2021-pl) årligt i perioden 2021-2024 til et løft af taxametertil-

skuddene på ungdomsuddannelserne. Derudover blev der afsat 80 mio. 

kr. årligt fra 2021-2024 til et ekstraordinært løft af taxametertilskuddene 

til hovedforløbene på social- og sundhedsuddannelserne. 

 

Med aftalen om finansloven for 2022, som SF ligeledes var en del af, 

blev der endvidere afsat 37 mio. kr. (2022-pl) årligt i perioden 2022-2024 

til et løft af undervisningstaksterne på de almene voksenuddannelser.  

 

Eftersom partierne bag aftalerne om finanslovene for 2021 og 2022 af-

satte bevillingerne midlertidigt til og med 2024, har det den konsekvens, 

at bevillingerne som udgangspunkt bortfalder i 2025. 

 

Regeringen er meget optaget af at sikre, at elever har adgang til en bred 

vifte af uddannelser af høj kvalitet, og at de økonomiske strukturer, som 

uddannelsesinstitutionerne er omfattede af, understøtter dette.  

 

Regeringen vil senest ved udgangen af august præsentere sit forslag til en 

finanslov for 2025, herunder regeringens forslag til de økonomiske vilkår 

for de gymnasiale uddannelser, erhvervsuddannelserne og de almene 

voksenuddannelser. 

 

Offentligt

Børne- og Undervisningsudvalget 2023-24
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Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 
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